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سال بیست ویکم      شماره ۴۹۱۹ ورزشورزش

سستی در خانه های 
قرمز تقویم

بالای  فشــار  و  تعطیــلات 
مصرف بنزین

گذشــت،  که  تعطیلاتی  در 
شــاهد وضعیــت نزدیــک 
بــه بحرانی در شــمال کشــور بودیم. 
عمــده مســافران به ویــژه از پایتخت 
راهی استان های شمالی شده بودند و 
اخبار ترافیک سنگین جاده های شمال 
موضــوع روتین این چنــد روز بود. اما 
مســئله فقط ترافیــک و در راه ماندن 
مسافران نبود. هجوم گسترده مسافران 
در این چند روز به اســتان های شمالی 
موجب شــد تا بنزین در این اســتان ها 
نایاب شود. وب ســایت تجارت نیوز در 
گزارشــی در این زمینه نوشــته: طبق 
بررسی های انجام شده موضوع کمبود 
بنزیــن عمدتــا در شــهرهای شــفت، 
نــور، محمودآباد، چالوس، چابکســر، 
انزلــی، رامســر، شــاندرمن، تنکابن و 
دیگر مشاهده  از شــهرهای  بســیاری 
شــد. برخی از مردم از نبــود بنزین در 
برخی شهرهای آذربایجان نیز روایاتی 

منتشر کردند.
از ســوی دیگر کرامت ویس کرمی، 
پخــش  ملــی  شــرکت  مدیرعامــل 
فراورده هــای نفتــی، دربــاره علــت 
نایاب شــدن بنزین در گیلان و مازندران 
به ایلنا توضیح داد که به دلیل ترافیک 
بیش از حــد، نفتکش هــا در ترافیک 
ماندند و مشــکل عرضــه بنزین فقط 
در برخی جایگاه ها در اســتان گیلان و 
غرب مازندران مشــاهده شد. او ضمن 
برون سپاری مشــکل تأمین سوخت به 
معضل ترافیک ادعا کرد که مشــکلی 

در تأمین بنزین وجود ندارد.
جالــب اســت کــه این اظهــارات 
روزی بیان شــد که صف های طویل در 
پمپ های بنزین گیلان و غرب مازندران 
مشاهده می شد و برخی از نایاب بودن 
بنزیــن نیز ســخن بــه میــان آوردند. 
اگــر مدیرعامل شــرکت ملــی پخش 
فراورده های نفتی فقط یک روز به این 
استان ها ســفر می کرد و وضعیت را از 
احتمالا هیچ گاه چنین  نزدیک می دید، 

ادعایی نمی کرد.
از ســوی دیگر، مدیرعامل شــرکت 
ملی پخش فراورده هــای نفتی، دلیل 
جایگاه ها  موقتی  به اصطلاح  تعطیلی 
را مشــکل ترافیک دانست. حال نکته 
اساســی اینجاســت که ایــن تعطیلی 
موقتی نبود و در برخی جایگاه ها علنا 

بیش از دو روز  بنزینی پیدا نمی شد.
نکتــه دیگر این اســت کــه چطور 
را  تأمین ســوخت  می تــوان مشــکل 
که مشــخصا به شــرکت ملی پخش 
فراورده های نفتی مربوط می شــود، از 
ســر خود باز کرد و بــه عاملی بیرونی 

مانند ترافیک نسبت داد؟
به مثابه عامل  ترافیــک  از  صحبت 
مشــکل تأمین بنزین، نشان از نپذیرفتن 
مســئولیت ها دارد که امری سابقه دار 
در شــرکت های تابعــه وزارت نفــت 
اســت. تعطیلی پنج روزه  از چندین ماه 
قبل مشخص بوده و کارمندان شرکت 
ملی پخش فراورده های نفتی موظف 
بودند از هفته های قبــل خود را برای 
ورود مسافران آماده کرده و بنزین مورد 

نیاز را به جایگاه ها توزیع کنند.

تعطیلات و کاهش بهره وری در ایران
ایــران  در  بهــره وری  کاهــش 
بهانه هــای زیــادی دارد؛ از پایین بودن 
دســتمزد تا ضعــف در فرهنگ کاری 
ایرانی هــا همــه و همــه از دلایل این 
اتفاق است. اما   بیراه نیست اگر بگوییم 
که تعطیلات گسترده و بی ضابطه هم 
یکی از دلایل این اتفاق است. معمولا 
دولت هــا بــا تصمیمــات مقطعی به 
دلایل گوناگون از جملــه آلودگی هوا، 
تعطیلی هــای فراوانی را در نظر گرفته 
کــه این مســئله نیز در جــای خود بر 
کاهش بهره وری نیــروی کار تأثیرگذار 
خواهد بود. از سوی دیگر می بینیم که 
با وجود تعطیلی های فراوان سال های 
گذشــته، هیچ مســئولی نمی گوید که 
کشــور از تعطیلی زیــاد لطمه خواهد 
دیــد. فعالیــت بســیاری از بنگاه هــا 
در ســال های اخیر افت چشــمگیری 
داشــته است و بســیاری از دستگاه ها 
در خطوط تولید خاموش شــده اند که 
مســتقیما در بهــره وری نیــروی کار و 
ســرمایه تأثیرگذار است. به نظر شما با 
این حساب باید باز هم برای تعطیلات 

شادمان باشیم؟

از پرونده فساد تا تیم ملی نامحبوبفدراسیون در منگنه مشکلات
در ماه هــای پایانی مدیریت مهدی تاج بر فدراســیون فوتبال، شــرایط این 
فدراسیون بیش از پیش ویژه و پیچیده است. به گزارش فوتبال ۳۶۰، فوتبال 
ایران روزهای پرماجرایی را هم در عرصه باشگاهی و هم در عرصه ملی پشت سر 
می گذارد و چالش ها و حواشــی روزبه روز افزایش پیدا می کند؛ آن هم درحالی که 
رفته رفته، موعد برگزاری انتخابات هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال نزدیک می شود و 
کمتر از شــش ماه دیگر قرار اســت مجمع انتخاباتی فدراســیون برگزار شود که 
احتمال تغییر و تحولات در ســاختار مدیریتی فدراســیون، به ویــژه در رأس هرم 
مدیریتی آن، دور از ذهن نیســت. مهدی تاج در انتخاباتی میان دوره ای جانشــین 
شهاب الدین عزیزی خادم شد و همچنان حواشی این جابه جایی ادامه دارد؛ چرا که 
به تازگی  عبدالرحمان شاه حســینی، رئیس پیشــین کمیته انضباطی فدراســیون 
فوتبال، مدعی شده است: «در پروسه عزل موقت رئیس قبلی فدراسیون اشتباهی 
فاحش رخ داد. با توجه با پایان محرومیت عزیزی خادم و طبق اساسنامه، ریاست 
مهدی تاج بر فدراسیون ابهام قانونی دارد ». با وجود این، تاج در شرایطی در حال 
گذرانــدن روزهای پایانی دومین دوره مدیریتش بر فدراســیون فوتبال اســت که 

حواشی مختلف دامن گیر مدیران فدراسیون شده است.
بحران یک ورزشگاه استاندارد: مسئولان فدراســیون فوتبال البته در زمینه تأمین 
ورزشگاه بدون  شک نقش اصلی نیستند، با وجود این، هماهنگی های میان بخشی 
برای تأمین یک ورزشــگاه استاندارد اهمیت ویژه ای دارد. فصل جدید لیگ برتر در 
شرایطی آغاز شــده که اکثریت تیم ها خانه به دوش هســتند و تیم ملی هم برای 
میزبانی از رقبایش ورزشــگاه مشــخصی ندارد و همان طور که گفته شد، هرچند 
متولی اصلی این مسئله وزارت ورزش  و جوانان است، اما در این میان  نمی توان از 

نقش فدراسیون فوتبال غافل شد
چالشــی به نام «VAR»: لیگ برتر فوتبال ایران در فصل جدید در شــرایطی آغاز 
شــده که چند ورزشــگاه به تکنولوژی VAR مجهز شــده اند، اما مُدل پیاده سازی 
این تکنولوژی، قرارداد غیرشــفاف با شرکت چینی و البته رعایت نشدن عدالت در 
توزیع دستگاه ها و عدم برگزاری تمامی مسابقات با استفاده از تکنولوژی کمک داور 
ویدئویی باعث شــده تنش ها و حواشــی مرتبط با VAR هم به اوج خود برســد. 
آنچه واضح است این است که سیستم پیاده سازی شده در فوتبال ایران، تکنولوژی 
کمک داور ویدئویی که در لیگ های معتبر اروپایی پیاده ســازی شده، نیست. به طور 
مثــال، داوران نمی توانند از زوایای مختلف صحنه مدنظرشــان را بازبینی کنند و 

گاهی حتی اتصال اتاق VAR به صفحه نمایشگر کنار زمین هم برقرار نمی شد.
پرونده فســاد در فوتبال همچنان باز است: مدیران فدراســیون فوتبال و سازمان 
لیگ در روزهای پایانی فصل گذشــته با یک چالش جدید مواجه شدند؛ بازگشایی 
پرونده فساد در باشگاه مس رفسنجان. در مسیر بررسی این پرونده، پای چند مدیر 
ارشد فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ باز شد و چهره هایی مانند خداداد افشاریان، 
ســهیل مهدی و فریبرز محمودزاده از ســاختار مدیریتی فدراسیون و سازمان لیگ 
فعلا کنار رفته اند؛ هرچند هنوز این پرونده به نقطه پایانی کارش نرسیده و احتمال 

افزوده شدن به شمار متهمان وجود دارد.
بحرانی که به هیئت رئیسه هم رخنه کرد: خداداد افشاریان در حالی از سمت خود 
در کمیته داوران کناره گیری کرده که گفته می شــود به  واسطه غیبت های سریالی، 
دوره فعالیت او در هیئت رئیســه فدراســیون فوتبال هم به پایان رسیده است. در 
کنار افشــاریان، کرسی نایب رئیسی زنان هم از اسفندماه گذشته و بعد از عدم رأی 
اعتمــاد اعضای مجمع به مریم منظمی، خالی مانده تا در ماه های پایانی فعالیت 
هیئت رئیســه فدراسیون فوتبال، دو کرسی مهم آن خالی باشد و خبری از برگزاری 
مجمــع برای پر کــردن این دو جای خالی نیســت تا بحران به ســاختار مدیریتی 

فدراسیون هم رخنه کرده باشد.
و حالا چالش تیم ملی نامحبوب:  مسئولان فدراسیون فوتبال در کنار همه چالش ها 
و بحران ها اعم از بحران زمین، چالش VAR، پرونده فســاد در فوتبال و ســاختار 
ناقص هیئت رئیسه، حالا یک چالش جدید را هم در مقابل خود می بینند؛ تیم ملی 
نامحبوب! البته که در ماه های گذشته جرقه این مسئله زده شده بود اما شعارهای 
سر داده شده در ورزشگاه فولادشهر اصفهان در دقایق پایانی جدال تیم ملی ایران 
برابر قرقیزستان نشان داد دودســتگی ها در مسیر حمایت از تیم ملی و البته امیر 
قلعه نویی در حال افزایش است و بدون  شک مسئولان فدراسیون فوتبال در ادامه 

راه، کار سخت تری برای حمایت از امیر قلعه نویی و تیم ملی در پیش دارند.

وینگر استقلال در دوراهی تراکتور یا پرسپولیس
به گزارش ایرنا، تیم فوتبال استقلال تهران بعد از شکست مقابل استقلال 
خوزســتان در هفته سوم رقابت های لیگ برتر فوتبال وارد حواشی زیادی 
شد و شنیده می شود جواد نکونام در آستانه برکناری از هدایت آبی پوشان پایتخت 
قرار دارد. مهرداد محمدی وینگر استقلال پس از تأیید محرومیت شش جلسه ای 
در توافق با مسئولان باشگاه تصمیم به فسخ قرارداد با آبی پوشان گرفت تا کمی 
فضای خالی در سقف بودجه باشگاه ایجاد شود و این تیم بتواند قرارداد گوستاوو 
بلانکو را ثبت کند. با این کار با توجه به گذشت سه هفته از رقابت های لیگ برتر 
هنوز محرومیت شش جلسه ای محمدی پابرجاست و این بازیکن در صورت ثبت 
قرارداد تا هفته دهم نمی تواند به میدان برود. محمدی در چند روز اخیر با توجه 
به شــرایط باشگاه، از مدیران این تیم خواسته بود وضعیت او را مشخص کرده و 
هرچه زودتر نســبت به ثبت قراردادش اقدام کنند؛ اتفاقی که تاکنون رخ نداده و 
محمدی نیز تصمیم گرفت تا در تمرینات استقلال شرکت نکند. با این تفاسیر به 
نظر می رســد محمدی در آســتانه جدایی از جمع آبی پوشان قرار دارد. تیم های 
تراکتور تبریز و پرســپولیس در ۴۸ ســاعت اخیر نمایندگان خــود را برای انجام 
مذاکــرات به ســراغ مهرداد محمدی فرســتاده اند. حالا این وینگر ۳۰ ســاله در 
دوراهی رفتن به تبریز یا ماندن در تهران قرار دارد. شنیده ها حاکی از آن است که 
پیشــنهاد مالی تراکتور نسبت به پرسپولیس سنگین تر است، اما از طرفی حضور 
میلاد محمدی برادر مهرداد در پرســپولیس کمی شــرایط را برای یاغی شدن او 
هموار می کند. البته نامهربانی های باشگاه استقلال با این بازیکن نیز می تواند روی 
تصمیم او تأثیرگذار باشــد و این بازیکن را برای رفتن به تیم رقیب و گرفتن انتقام 

ترغیب کند.

گزارش فوتبال

بازی های المپیک پاریس در شــرایطی به پایان رســید که 
کاروان اعزامی ایران در مقایســه بــا دو دوره قبلی به لحاظ 
کسب مدال دستاورد بهتری داشــت و بعد از المپیک ۲۰۱۲ 
لندن، دومین کاروان اعزامی ایران به المپیک لقب گرفت که 
توانست تعداد مدال های کسب شده را دو رقمی کند. بدون در 
نظر گرفتن این مورد که در کســب مدال طلا درجا زده و مثل 
دو ســه دوره قبل، این کاروان فقط ســه مدال طلا به دست 
آورد، بحث حاشیه ای هم  کم حول محور افراد اعزامی نبود. 
قاعدتا مهم ترین آنها به لباس رسمی کاروان ایران در مراسم 
افتتاحیــه برمی گردد که بــا وجود گذر چندیــن هفته، هنوز 
هیچ مســئولی از کمیته ملی المپیک حاضر نشده درباره این 
انتخاب جنجالی صحبت کند. لباس های کاروان ایران بدون 
کوچک ترین طرحی که نشــانی از هویت ایران داشــته باشد، 
به تن ورزشــکاران ایرانی در مراسم افتتاحیه رفت تا صدای 
اعتــراض افراد زیادی بلند شــود. از همه بدتر، لباس های در 
نظر گرفته شــده برای زنان کاروان ایران بود که بی شباهت با 
لباس کادر درمان نبود. اینکه مســئولان کمیته ملی المپیک 
آگاهانــه، پیش از شــروع ایــن بازی ها از چنیــن لباس هایی 
رونمایی نکردند تا از گزند انتقادها  در امان باشند، موضوعی 
ثابت شــده اســت، ولی از آنجا که افکار عمومی نســبت به 
طراحی، دلیل انتخــاب طراح و عدم رونمایی از این لباس ها 
پیش از المپیک قانع نشــده، انتظار می رفت تا مســئولان امر 
در این زمینه شفاف ســازی کنند و از این بگویند که با چه متر 
و معیاری، شــرکت تهیه کننده این البســه انتخاب شده، چه 
کســی طرح مذکــور را پذیرفته و چرا اجــازه رونمایی از آن 
داده نشــد؟ البته از آنجا که تعداد مدال های کاروان ورزش 
ایران در این دوره به نســبت بهتر بود، تعدادی از مســئولان 
کمیتــه ملی المپیک هــم ترجیح دادند پــس از این بازی ها 
به ایــن موضوع ورود نکنند و فقط مدال های کسب شــده را 
برجســته کنند. در اتفاقی نادر که به نظر می رسد برگرفته از 
یک هماهنگی باشــد، حتی در اولین جلسه بعد از بازی های 
المپیک که تعدادی از رسانه های نزدیک به این کمیته دعوت 
شــده بودند، کوچک ترین پرسشی از مسئولان این نهاد درباره 
لباس هــای جنجالی کاروان ایران در پاریس پرســیده نشــد. 

بخش عجیب ماجرا مربوط به همان روز اســت؛ در واقع به 
علت نزدیکی نشست مسئولان کمیته ملی المپیک با نشست 
فدراســیون قایقرانی بــا خبرنگاران، می تــوان حدس زد که 
مســئولان کمیته آگاهانه و از روی نیت قبلی تمایلی به ورود 
به این بحث نداشــته اند. دلیلش ساده اســت؛ خبرنگارانی 
که حاضر نبودند از مســئولان کمیته درباره کیفیت لباس ها 
و پرســش های مطروحه ســؤالی بپرســند، دقیقــا از رئیس 
فدراسیون قایقرانی و حتی سرمربی تیم ملی قایقرانی ایران 

در این مورد سؤال کرده و نظرات آنها را جویا شدند.
علیرضــا ســهرابیان، رئیس فدراســیون قایقرانی که تیم 
اعزامــی اش نتیجه درخوری در پاریس نگرفته بود، در همان 
ابتدای نشست در واکنش به حاشیه های لباس کاروان ایران 
در المپیک و ورود مهسا جاور یکی از ملی پوشان قایقرانی به 
این موضوع گفته بود: «در این ماجرا به برخی از ورزشکاران 
در فضــای مجــازی توهین شــد. حرف من در مــورد لباس 
صحبت آن چنانی نبود که باعث حاشــیه شود. حاشیه های 
لباس کاروان ایران در المپیک ۲۰۲۴ ارتباطی به فدراســیون 
قایقرانی نداشــت ». فرزام، ســرمربی تیم ملی قایقرانی هم 
واکنشی مشــابه نشــان داده و گفته بود: «از دوستان کمیته 
می خواهــم از این به بعد از بانوان ورزشــکار به عنوان مدل 
لباس کاروان اســتفاده نکنند. من در جریان این اتفاق نبودم. 
اینکه وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک، اســتان ها و ســایر 
بخش ها مســتقیم با ورزشــکار ارتباط می گیرنــد، امیدوارم 
مدیریت شــده باشد. چوب این اقدامات را ورزشکار می خورد، 
آنهــا جوان هســتند و می خواهند دیده شــوند و دود آن در 

چشم ورزشکار می رود».
اندکی بعد ظاهرا مسئولان کمیته ملی المپیک در فراری 
رو به جلو در اخباری که در اختیار یکی از رســانه ها گذاشته 
بودنــد، این طــرح خیالی را مطــرح کردند کــه لباس های 
کاروان ایــران در المپیک چیزی نبود که شــرکت تهیه کننده 
به آنها نشــان داده و خودشــان هم از دیدن این طرح شوکه 
شده بودند. این بهانه در شــرایطی در حال پذیرفتن از سوی 
عده ای بود که صحبت های روز گذشــته حسن تفتیان، دونده 
ســرعتی ایران در پاریس با ایسنا، تمامی این اظهارات خیالی 

را نقــش بر آب کرد. او در قســمتی از صحبت هایش درباره 
لباس های کاروان ایران حرف هــای عجیبی به زبان آورد که 
مهم ترین آنها «مجبور بودن» برای پوشیدن این لباس هاست؛ 
«تنها ایراد ایــن بود که باید چند ماه قبل رونمایی می کردیم. 
وقتی سه روز قبل از افتتاحیه عکسی را منتشر کردم، دوستان 
گفتند عکســت را پاک کن مــا هنوز رونمایــی نکرده ایم. ما 
باید لباســی را با شأن و شخصیت و اســتایل ایرانی خودمان 
برای ملی پوشانمان در نظر می گرفتیم. مردم حق اظهار نظر 
داشــتند، اما جایش در گرماگرم المپیک نبــود و باید از چند 
ماه قبل اتفاق می افتاد که فشــارش روی ورزشــکار نباشــد. 
همیشه دوســت داشتم لباسم شکیل باشد اما هیچ وقت این 
اتفاق نمی افتد. از طرفی باید لباس های تخصصی ام را خودم 
تهیه کنم. به اجبار از پوشــیدن این لباس ها تبعیت کردیم و 
شاید سلیقه خیلی از این ورزشکاران نبود. از نظر کیفیت هم 
خیلی خوب نبود. تقریبا پنج روز قبل از افتتاحیه بازی ها وارد 
دهکده شدم و با شور و شــوق لباس را پوشیدم». تفتیان در 
پاســخ به این ســؤال که پس لباس از ابتدا همین بود، چون 
مســئولان کمیته گفتند ما خودمان هم از این لباس سورپرایز 

شدیم، گفت: «بله! لباس از اول همین بود».
نکته مهمی که در این بین پنهان مانده، تلاش مســئولان 
کمیته برای بی پاسخ گذاشــتن ابهامات زیاد این لباس هاست. 
بــه زعم آنها این مــورد پــس از دســتاورد کاروان ایران در 
بازی هــای المپیک امری فرعی تلقی می شــود که نیازی به 
واکاوی ندارد، ولی واقعیت امر، بی توجهی به خواست مردم 
درباره روشــنگری در این زمینه اســت. ابهامات همان هایی 
اســت که در بالا به آن پرداخته شد؛ مسئولان کمیته باید به 
این چند پرســش پاسخ دهند که شرکت تهیه کننده البسه که 
اتفاقا ســال های اندکی است فعالیتش را از سر گرفته، با چه 
شیوه و روشــی انتخاب شده و چه کسی چنین لباس هایی را 
که یک افتضاح مهم در پاریس رقم زده، انتخاب کرده و چرا 
اجازه رونمایی به این لباس ها قبل از اعزام به فرانســه داده 
نشد؟ البته شــاید آنها هم در حال استفاده از همان تاکتیک 
قدیمی هســتند که سکوت را به پاســخ گویی ترجیح دهند تا 

زمان، اجازه فراموشی را صادر کند.

تیم ملی فوتبال ایران برابر تیم ملی قرقیزستان با ارائه یک بازی پرانتقاد، یک بر صفر پیروز 
شد. زور تیم ما در  برابر بازی بسته قرقیزستانی ها بیش از یک گل نبود. وقتی به توقف تیم های 
قدر کره جنوبی و عربستان مقابل فلسطین جنگ زده و اندونزی نگاه می کنیم، این برد -هرچند 
خفیــف- را پاس می داریم، اما کیفیت نمایش تیم ملی را که مرور می کنیم، نگران و دلســرد 
می شــویم؛ خاصه اینکه کیفیت تیم ملی مدت هاســت در همین مدار سیر می کند و متأسفانه 

اثری از بهبود و حتی میل به تغییر در آن مشاهده نمی شود.
ایــن معضــل را باید در نگاه و توان کادر فنی جســت وجو کرد؛ کادری کــه به رهبری امیر 
قلعه نویی وعده تغییر نوع بازی تیم ملی در زمان کی روش را به فوتبالی هجومی و هماهنگ 
داده بــود کــه البته تاکنون چنین روندی همــراه با پایداری در تیم دیده نشــده و با این فرایند 
نیز  دیده نخواهد شــد. حال آنکه با وجود افزایش ســهمیه ها برای حضــور در جام جهانی، 
آسان شــدن و به نوعی حتمی بودن وضعیت صعود مــا، انتظار می رفت  بازی های تیم ملی با 
کیفیت بهتر، بدون دغدغه و اســترس و با ریتمی موزون و تماشاگرپســندتر ارائه شود؛ اما گویا 
یک ســری ایرادها، قصدی بر وداع با تیم ملی ندارند. در این شرایط که همگان منتقد و برخی 
نیــز به دنبال صید ماهی مد نظر از این آب گل آلودند، قصدی بر تخریب تیم ملی نیســت ولی 
خطر را باید جدی دانســت؛ چراکه پس از چندین تجربه حضــور در جام جهانی که برخی با 
حضــوری آبرومند نیز همراه بوده و با عنایت به افزایش تیم های حاضر در این رقابت ها، توقع 
صعود از دور گروهی بازی های جام جهانی، جای خود را به صعود از مراحل حذفی مهم ترین 
تورنمنت فوتبالی دنیا داده اســت، اما با این روند محقق شــدن این موضوع خیال خامی بیش 
نیســت. از بحث فنی تیم ملی که جای بســیار دارد عبور شــود، به معضل اساســی و آبروبر 
این روزهای فوتبال می رســیم: خرابی چمن برخی ورزشــگاه های مهم کشــور و کیفیت نازل 
زمین های تأیید شــده؛ مشــکل مهمی که جدا از آبرو ریزی بین المللی، فوتبال ایران و جایگاه و 
آینده آن را به مخاطره جدی انداخته و عزمی اساســی برای حل پایدار و اصولی آن به چشم 
نمی خورد. گویا اگر برخی فقط در زمستان به خواب عمیق می روند، برای مسئولان ما همیشه 

ایام زمستان است و موسم خواب ناز.
اگر از تســاوی ارزشــمند فلسطین جنگ زده در زمین کره جنوبی ســخنی به میان آمد، باید 
از زمین باکیفیت عراقِ مبتلا به ناآرامی و خرابی های چندین ســال اشــغال و جنگ در شــهر 
بصره نیز گفته شــود که بهت بسیاری را نیز موجب شده است. حال آنکه شایعه شده مسئول 
کشت و نگهداری زمین های باکیفیت برخی استادیوم های آنها، شرکتی ایرانی است؛ اینجاست 
کــه اگر چنین خبری صحت داشــته باشــد باید مثال معــروف «آب در کوزه و ما تشــنه لبان 

می گردیم» را با جدیت بیشــتری درک کرد. به هر روی، در فوتبال قدمت دار ایران، با هواداران 
عاشــق و دل سوختگان واقعی فوتبال، این پرســش مطرح می شود که حرص کدام یک را باید 
خــورد؛ کیفیت تیــم ملی یا زمین بازی؟ آیــا واقعا وقت عبور از این عقب ماندگی ها نرســیده 
است؟ واضح است که مدت هاســت وقتش رسیده اما به قرار، مسئولان توانایی ارتقای چنین 

جایگاهی را ندارند.

حرص کدام را باید خورد  
کیفیت بازی تیم ملی یا کیفیت زمین؟

عبداالله دارابی

 سکوت ادامه دار مسئولان درباره افتضاح لباس

هیس! حرفش را هم نزن

کادر فنی تیم ملی در تلاش است  بازی مقابل قطر در ورزشگاه آزادی برگزار شود. تیم 
ملــی فوتبال ایران در هفته چهارم انتخابی جام جهانــی ۲۰۲۶ در حالی باید از تیم ملی 
قطر میزبانی کند که هنوز مکان برگزاری بازی مشخص نشده است. تیم ملی فوتبال ایران 
۲۴ مهر باید با قطر بازی کند که کادر فنی تیم ملی علاقه دارد این بازی در ورزشگاه آزادی 
برگزار شود. طی روزها و ماه های اخیر تاریخ های مختلفی برای آماده سازی ورزشگاه آزادی 
بیان شــده که همین باعث نامشــخص بودن زمان استفاده از این ورزشگاه شده است. باید 

دید بالاخره چه زمانی ورزشگاه آزادی میزبان بازی های تیم ملی و لیگ برتر خواهد شد.

ورزشگاه آزادی به دیدار تیم ملی می رسد؟
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